
Protokół Nr XXIX.2013 
z sesji Rady Gminy Górzyca  

odbytej w dniu 24 maja 2013 r.    
 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 11  radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji obrad sesji Rady Gminy                   
i zapytał, czy radni wnoszą propozycje do porządku obrad sesji.   
 
Radni nie zgłosili propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

działania Komendy Powiatowej Policji w 2012 r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII.140.2013 Rady 

Gminy Górzyca z dnia 22 marca 2013 r. w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze 
inkasa oraz wyznaczenie inkasentów i określenie wysokości ich 
wynagrodzenia.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania części 
nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne będące własnością 
Gminy Górzyca. 

8. Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach za 
2012 r. 

9. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego 
Związku Gmin CZG-12. 

10. Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy Górzyca. 
11. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy. 

 

 



Realizacja porządku obrad: 
 

Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski / inf. stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania Komendy Powiatowej Policji w 2012 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na sesji obecni są 
przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Słubicach: 
- Komendant Powiatowej Policji w Słubicach Podinspektor Rafał Wawrzyniak; 
- Podinspektor Grzegorz Karpiński; 
- Asp. Sztabowy Wiesław Świerkowski; 
- Asp. Sztabowy Jarosław Chojnacki. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Komendant Powiatowej Policji w Słubicach 
Podinspektor Rafał Wawrzyniak. Przedstawił obszerną prezentację 
multimedialną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia komisji sfery socjalnej                 
w dniu  20 maja 2013 r. była pozytywna i przedstawił pytania radnych 
zgłoszone podczas posiedzenia: 
 
*Punkt dzielnicowy mieści się w Górzycy jednak policjanci są niedostępni? 
*Czy na terenie Gminy Górzyca został ktoś ukarany za spożywanie alkoholu                  
w miejscach publicznych, za nietrzymanie psów na uwięzi i brudzenie w 
miejscach publicznych? 
*Są przypadki spożywania alkoholu w miejscach publicznych. Brak patroli 
policjantów i ewentualnej interwencji? 
*Od czego zależy liczba etatów policjantów dzielnicowych w Gminie Górzyca? 
 
Obecni na sesji przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji odpowiedzieli na 
ww. pytania. 
 
W dalszej dyskusji radni poruszali zagadnienia związane z funkcjonowaniem 
komisariatu dzielnicowego w Górzycy, brakiem  informacji o godzinach pracy 

 



oraz  brakiem dostępności funkcjonariuszy dzielnicowych. Ponadto radni 
zgłaszali przypadki nagminnego poruszania się quadów po drogach publicznych 
i chodnikach oraz skierowali pytanie: jakie warunki ww. pojazd musi spełniać, 
aby mógł poruszać się w ruchu drogowym. 
Na ww. pytania odpowiedział Komendant KPP. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady  podziękował 
przedstawicielom Komendy Powiatowej Policji za uczestnictwo w sesji i ogłosił 
przerwę w obradach, podczas  której ww. opuścili obrady. 
 
Godz. 1450  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach sesji. 
Godz. 1500 wznowienie obrad sesji (na obrady spóźniona dotarła radna Janina 
Bryl, radny Paweł Raźny i Franciszek Kamiński opuścili obrady sesji – 
obecnych 10 radnych). 
 
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie jawne przyjęcie sprawozdania ze 
stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komendy 
Powiatowej Policji w 2012 r. 
 
Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 10 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciwnych” i 0  głosów „wstrzymujących się” /sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII.140.2013 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 22 marca 2013 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Zastępca Wójta Anny Kwiek.                          
W uzasadnieniu poinformowała, że  związku z rezygnacją Pana Krzysztofa 
Kaszkowiak ze stanowiska sołtysa sołectwa Górzyca, dnia 10 maja 2013 r. 
zostały przeprowadzone wybory uzupełniające sołtysa sołectwa Górzyca na 
kadencję lat 2013-2015. Na sołtysa sołectwa Górzyca został wybrany Pan 
Ryszard Dębiński. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej w dniu  20 maja 2013 r. była pozytywna i otworzył 
dyskusję. 
 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie jawne 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII.140.2013 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 22 marca 2013 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 



 
Ww. uchwała Nr XXIX.154.2013 została podjęta 10 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się” /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz 
wyznaczenie inkasentów i określenie wysokości ich wynagrodzenia.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. 
Uzasadniając poinformowała, że zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia                 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r Nr 142, poz. 1592 ze 
zmianami) do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 
w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach lokalnych, podatek rolny). Zgodnie z art. 6 b 
ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym, art. 6 ust 12 ustawy z dnia 
12 stycznia 2013 r o podatkach i opłatach lokalnych oraz art. 6 ust 8 ustawy                
z dnia 30 października 2002 r. o podatku leśnym Rada Gminy może zarządzać 
pobór podatku rolnego podatku od nieruchomości oraz podatku leśnego                   
w drodze inkasa oraz określać inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej w dniu  20 maja 2013 r. była pozytywna i otworzył 
dyskusję. 
 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie jawne 
podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa oraz 
wyznaczenie inkasentów i określenie wysokości ich wynagrodzenia.  
 
Ww. uchwała Nr XXIX.155.2013 została podjęta 10 głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się” /uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania części nieruchomości 
stanowiących drogi wewnętrzne będące własnością Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Sławomir Czapłon Podinspektor  ds.  
budownictwa, inwestycji, gosp. przestrzennej i dróg. W uzasadnieniu 
poinformował, że ustawa o drogach publicznych określa zasady gospodarowania 
drogami gminnym, pozostawiając do właściwości Wójta i Rady Gminy 
zarządzanie drogami wewnętrznymi (tj. niezaliczonymi do żadnej kategorii dróg 
publicznych). Zgodnie z art. 30 ust. 2 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym, do 

 



zadań Wójta należy w szczególności gospodarowanie mieniem gminnym. 
Zgodnie z art. 18 ust. 1 pkt 9 lit. a) w/w ustawy zasady obciążania  
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas dłuższy niż 
3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej, 
wymaga podjęcia uchwały rady gminy. Uchwała rady gminy jest wymagana 
również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość. Do czasu określenia zasad Wójt może dokonywać tych czynności 
za zgodą rady gminy. Umieszczanie w drodze wewnętrznej urządzeń 
infrastruktury technicznej, obiektów budowlanych, reklam i tablic 
informacyjnych odbywa się na okresy przekraczające 3 lata, stąd też potrzeba 
ustanowienia zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących drogi 
wewnętrzne. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej w dniu  20 maja 2013 r. była pozytywna i otworzył 
dyskusję. 
 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie jawne 
podjęcie uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania części nieruchomości 
stanowiących drogi wewnętrzne będące własnością Gminy Górzyca. 
  
Ww. uchwała Nr XXIX.156.2013 została podjęta 10 głosami „za” przy                   
0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się” /uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 
Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach za 2012 
r. 
 
Sprawozdanie  przedstawiła i omówiła Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej 
Monika Karasińska – prezentacja multimedialna. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji sfery socjalnej w dniu  
20 maja 2013 r. była pozytywna i otworzył dyskusję. 
 
- Radna Anna Wasilewska spytała czy etaty rehabilitanta  i psychologa w pełni 
zaspokajają  potrzeby Warsztatu? 
Kierownik WTZ Monika Karasińska odpowiedziała, że tak. Dodała, że personel 
jest bardzo zaangażowany i często wykonują prace wykraczającą poza zakres 
swoich obowiązków. 
 

 



- Radna Stanisława Urban stwierdziła, że ze sprawozdania wynika że 
wynagrodzenia personelu WTZ są bardzo niskie i od wielu lat nie zmieniane,              
a praca specyficzna i ciężka. Radna zasugerowała wprowadzenie regulacji płac. 
 
Protokół komisji rewizyjnej z kontroli Warsztatu Terapii Zajęciowej odczytał 
Krzysztof Krupa  /protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Z uwagi na brak  dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał  pod  
głosowanie jawne przyjęcie Sprawozdania z działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Żabicach za 2012 r. 
 
Ww. sprawozdanie zostało przyjęte 10  głosami „za” przy 0 głosów 
„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się” /sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 
Gmin CZG-12. 
 
Informację przedstawiła  i omówiła Zastępca Wójta Anna Kwiek. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej w dniu  20 maja 2013 r. była pozytywna i otworzył 
dyskusję. 
 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie jawne 
przyjęcie Informacji w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego 
Związku Gmin CZG-12. 
 
Ww. informacja  została przyjęta 9 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym”               
i 0  głosów „wstrzymujących się” /informacja stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 10 
Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr XXVIII.2013 został przyjęty jednogłośnie 10 głosami „za”. 
 
Ad. 11 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 

 



 
- Radna Stanisława Urban  zgłosiła następujące interpelacje: 

1) Zgłosiła, że żywopłot rosnący przy wjazdach do osiedla 40 lecia PRL 
bardzo ogranicza widoczność pojazdom wyjeżdżającym na drogę krajową 
relacji Górzyca Słubice. 

2) Zaproponowała, organizowanie okresowych badań mammograficznych 
dla kobiet w różnych miejscowościach Gminy Górzyca. 

3) Wykonanie na cmentarzach Komunalnych w Czarnowie i Żabicach alejek 
i dróg wewnętrznych, oraz wykonanie planu usytuowania kwater.  Radna 
poprosiła o pisemną odpowiedź w tej sprawie. 

Kierownik Zakładu Gospodarki odniósł się do 3) interpelacji i odpowiedział, 
że budżet ZGK jest bardzo ograniczony i na pewno nie pozwoli na 
wykonanie zgłoszonych przez radną czynności w obrębie cmentarzy 
komunalnych. 
    

- Radny Krzysztof Urbański odniósł się do ostatnich imprez majowych, 
„Olimpiady Sołectw” i stwierdził, że w tegorocznych zmaganiach do sportowej 
rywalizacji stanęły sołectwa Czarnów, Żabice, Pamięcin oraz Górzyca. Brak 
małych sołectw jak Laski Lubuskie, Radówek, Stańsk mógł spowodować jego 
zdaniem Regulamin tej imprezy, który dość rygorystycznie określa zasady 
udziału w imprezie. Dodał, że prezentacja danego sołectwa spowodowała, że 
małe sołectwa zrezygnowały z udziału w imprezie. Radny zaproponował 
zastanowienie się nad zmianą regulaminu. Radny zwrócił również uwagę, że 
podczas imprez organizowanych przez Gminny Ośrodek Kultury obecni są 
uczestnicy imprez i brak jest innych mieszkańców Gminy Górzyca. 
Radny Urbański  zaproponował organizowanie imprez gminnych w różnych 
miejscowościach gminy, np. dożynki gminne. 
Radny stwierdził, że z uwagi na duże zainteresowanie mieszkańców tematem 
„śmieciowym” i składaniem deklaracji pracownik prowadzący te sprawy 
powinien być dostępny na parterze, a nie na II piętrze. Radny dodał, że niektóre 
osoby mają problem z dotarciem do biura. 
Zastępca Wójta odpowiedziała, że interesanci mogą załatwić sprawy związane z 
odpadami komunalnymi  w Biurze Obsługi Interesanta na parterze, ponadto na 
życzenie właściwy pracownik może sam dotrzeć do interesanta. 
 
- Radna Anna Wasilewska stwierdziła, że pomimo wcześniejszych jej 
interpelacji w sprawie zlikwidowania dzikiego wysypiska śmieci przy ulicy 
Robotniczej nie zostało to wykonane. Obserwuje narastającą ilość śmieci tam 
gromadzonych. 
Wójt Gminy odpowiedział, że to wysypisko śmieci było likwidowane już trzy 
razy i niestety mieszkańcy sukcesywnie dostarczają tam nowych śmieci. Nie 
jesteśmy w stanie nad tym zapanować. Dodał, że jest to problem, ponieważ  
doszło do podpalenia tych śmieci. 

 



 
- Radny Artur Koncik zgłosił, że pan Dziemidowicz prowadzący działalność 
gospodarczą wywóz nieczystości płynnych na terenie Gminy Górzyca, dokonuje 
nielegalnych zrzutów tych nieczystości w miejscach niedozwolonych. Radny 
stwierdził, że robi się ciepło i jest z tym problemem,  prosi o interwencję w tej 
sprawie. 
Zastępca Wójta Anna Kwiek odpowiedziała, że aby cofnąć koncesję na 
świadczenie powyższych usług musimy posiadać dowody. Mieszkańcy 
korzystający z usług p. Dziemidowicz robią to bez umowy na świadczenie 
usługi, a przez to nie możemy przeprowadzić kontroli  w zakresie ilości 
dokonywanych zrzutów nieczystości płynnych w punktach gdzie dokonywana 
jest rejestracja zrzutów i nie mamy możliwości zweryfikowania ilości                         
i częstotliwości. Fakt  wypuszczania ścieków w miejscach niedozwolonych 
powinien być faktycznie zarejestrowany, zgłoszony, aby mógł być dowodem                    
i podstawą do wszczęcia postępowania.   
 
Ad. 12 
Wolne wnioski i informacje. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Starosty Powiatu Gorzowskiego 
z dnia 16 maja 2013 r. dotyczącego przystąpienia Gminy Górzyca do 
współuczestnictwa w procesie tworzenia „Europejskiego Ugrupowania 
Współpracy Terytorialnej – Eurodystrykt TranOderana” /pismo stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy z uwagi na zbliżający się „Dzień Samorządu 
Terytorialnego”  złożył życzenia i gratulacje samorządowcom. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy złożył pod rozwagę radnych zorganizowanie 
kolejnej sesji nad jeziorem Żabiniec w Żabicach. 
 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska 
poinformowała, że  w dniach 18/19.05.2013 r.  odbyła się duża impreza ”Puchar 
Polski Kobiet i Mężczyzn  na Szosie w ramach Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży Górzyca 2013 r. pod honorowym patronatem Wójta Gminy Górzyca 
Roberta Stolarskiego. Nad prawidłowym przebiegiem pucharu czuwał sędzia 
główny Pan Henryk Ignaszewski wraz z komisją sędziowską. Obsługę 
komputerową prowadził jeden z najlepszych specjalistów tej branży Pan 
Andrzej Godlewski. W sobotę odbyła się jazda indywidualna na czas na trasie: 
Górzyca-Żabice-Czarnów-Górzyca. Ogółem startowało ponad 200 zawodników. 
Nad bezpieczeństwem zawodników czuwały służby mundurowe: 
funkcjonariusze z Powiatowej Komendy Policji w Słubicach, Komisariatu 
Policji w Kostrzynie nad Odrą, Jednostki Straży Granicznej w Kostrzynie nad 

 



Odrą, strażacy Ochotniczej Straży Pożarnej w Górzycy, Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Czarnowie oraz żołnierze z 17 Wielkopolskiej Brygady 
Zmechanizowanej w Międzyrzeczu, a także służby medyczne.                              
W zabezpieczeniu trasy wyścigu brali udział również Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej Ireneusz Grzesiak, pracownicy Zakładu Komunalnego                        
w Górzycy, mieszkańcy i przedstawiciele rad sołeckich z terenu gminy Górzyca. 
Pani Dyrektor podziękowała wszystkim. 
 
- Radna Anna Wasilewska zaproponowała zamieszczenie telefonów 
kontaktowych do policjantów dzielnicowych Gminy Górzyca na stronie 
internetowej Gminy. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował przełożenie terminy „Olimpiady 
sołectw” z maja na czerwiec, z uwagi na korzystniejszą pogodę, która 
warunkuje dobrą zabawę i frekwencję. 
Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska odpowiedziała, że wprowadzenie tej 
zmiany będzie bardzo trudne, ponieważ kalendarz imprez jest bardzo obłożony 
 
Ad. 13 
Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Gminy. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy i brak 
dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamkną obrady XXIX sesji Rady Gminy/ 
Godz. 1545. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 

 
         

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
  
  
 

 


